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REVISTA PRESEI 

 

 

 Transportatorii de marfă vor circula, vineri, cu viteză redusă pe cele mai 

importante artere din ţară 

Transportatorii de marfă din mai multe centre economice ale României vor circula, 

vineri, cu viteză redusă pe cele mai importante artere de trafic din ţară, aceasta 

fiind o formă de protest faţă de ceea ce ei numesc "hărţuirea" autorităţilor fiscale. 

 

"După ce a fost lăsată pe cont propriu de ani de zile şi a dus greul economiei pe 

timpul pandemiei, industria transporturilor este hărţuită de autorităţile de control 

fiscale, care au decis reîncadrarea diurnelor acordate şoferilor ca venituri de natură 

salarială şi impozitarea acestora cu impozit pe venit şi contribuţii sociale. 

Controalele se efectuează, în cele mai multe cazuri, pe ultimii cinci ani, astfel că 

valoarea deciziilor de impunere rezultate se ridică la câteva milioane de euro la 

firmele cu parcuri în jur de 100 de camioane, depăşind cu mult cifra de afaceri pe 

2-3 ani a acestor firme. Cu alte cuvinte, vorbim de sume imense, pe care în 

majoritatea cazurilor firmele sancţionate nu au fonduri din care să le achite", se 

arată într-un comunicat al asociaţiilor patronale din sector. 

 

O altă revendicare o reprezintă eliminarea tratamentului fiscal discriminatoriu de 

care beneficiază angajaţii la stat faţă de privaţi. Este vorba de prevederile HG 

714/2018, care oferă bugetarilor posibilitatea de a deconta, fără documente 

justificative, 230 de lei pe noapte pentru cheltuieli de cazare. 

 

Transportatorii de marfă sunt preocupaţi şi de intenţia actualului ministru al 

Transporturilor, Cătălin Drulă, de a introduce vinieta pe kilometru, după principiul 

"poluatorul plăteşte", promovată intens de Comisia Europeană de ani de zile, dar 

neintrodusă în practică de nicio ţară europeană, ca urmare a taxelor de drum care ar 

creşte exponenţial pentru transportatorii de mărfuri, subliniază comunicatul citat. 

Potrivit transportatorilor, aceste creşteri s-ar reflecta în preţurile produselor la raft. 
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"În timp ce alte state est-europene caută soluţii să menţină competitivitatea 

propriilor companii de transport pe piaţa comunitară, competitivitate redusă prin 

reglementările protecţioniste impuse de vest-europeni prin Pachetul Mobilitate, 

care va intra în vigoare complet în februarie 2022, Guvernul României se gândeşte 

să penalizeze suplimentar firmele româneşti prin supraimpozitare şi suprataxare. 

Firmele de transport internaţional contribuie masiv la reducerea deficitului balanţei 

comerciale a României, care în 2020 a ajuns la peste 16 miliarde de euro. Astfel, 

pare de neînţeles hotărârea cu care instituţiile statului român acţionează în direcţia 

punerii pe butuci a unui segment economic care angajează aproape 400.000 de 

oameni direct şi indirect. Transportatorii români solicită Guvernului, aşadar, să fie 

consultaţi înainte de introducerea de noi reglementări care le vizează activitatea, 

aşa cum se cuvine unui sector economic care contribuie cu peste 7% la PIB-ul 

României", se mai arată în comunicat. 

 

Preşedintele Federaţiei Operatorilor Români de Transport (FORT), Augustin 

Hagiu, a anunţat joi, într-o conferinţă de presă, că acţiunile de protest vor consta 

în informare cu afişe, cu bannere şi circulaţie în coloană a autovehiculelor de 

transport marfă.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Zeci de oameni au protestat în faţa Primăriei Capitalei, nemultumiți că nu 

și-au primit locuințele sociale. Blocul ar fi trebuit să fie gata acum șase luni 

Zeci de oameni au protestat în faţa Primăriei Capitalei nemultumiți că nu și-au 

primit locuințele sociale promise de instituție. Blocul ar fi trebuit să fie gata încă de 

acum șase luni, dar în tot acest timp oamenii s-au ales doar cu promisiuni. 

Lucrările, oprite pentru moment, vor reîncepe în câteva săptămâni, anunţă 

primăria. 

Gabriela crește singură doi copii minori și stă cu chirie într-o garsonieră. Doar 

împrumuturile pe care le face o ajută să supraviețuiască de la o zi la alta. Speră să 

se mute în noua locuință socială promisă de Primăria Capitalei. Dar de luni de zile 

tot așteaptă. 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/06/17/hagiu-fort-maine-este-o-zi-in-care-incep-protestele-la-nivel-national-organizate-de-transportatori--733032
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La fel ca Gabriela, zeci de bucureșteni sunt mâhniţi că n-au locuințele sociale 

promise. Oamenii spun că s-au săturat de termene amânte și vorbe goale. 

Au trecut șase luni de când oamenii ar fi trebuit să se mute în blocul construit de 

primărie. Nimeni nu știe când va fi termiant. 

Într-un răspuns pentru Știrile TVR, Primăria Capitalei spune că s-au alocat banii 

necesari pentru continuarea lucrărilor care vor începe în câteva săptămâni. 

Potivit ultimelor date, la Primăria Capitalei sunt depuse circa 4.000 de cereri 

pentru locuințe sociale, iar la sectoare alte 20.000. 

Primăria Capitalei: S-au alocat fonduri din bugetul Capitalei pentru finalizarea 

acestui proiect, care va fi realizat de Compania Trustul de Clădiri Metropolitane. 

După adoptarea bugetului, s-au plătit banii necesari către compania care era 

aproape de insolvență, compania este acum redresată și este o chestiune de câteva 

săptămâni până vor începe lucrările atât la blocul social, dar și la Prelungirea 

Ghencea sau la pasajul Doamna Ghica. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 PSD a sesizat la CCR revocarea Avocatului Poporului: Se încalcă principiul 

legalităţii şi durata mandatului 

Hotărârea Parlamentului nr. 36/2021 pentru revocarea Avocatului Poporului este 

neconstituţională, fiind încălcate prevederile referitoare la principiul legalităţii şi 

durata de 5 ani a mandatului acestuia, se arată în sesizarea depusă de PSD la 

Curtea Constituţională. 

Potrivit documentului, hotărârea Parlamentului a încălcat prevederile art. 1 alin. (5) 

referitoare la principiul legalităţii şi a art. 58 alin. (1) din Constituţie privind durata 

de 5 ani a mandatului Avocatului Poporului. 

„În mod contrar garanţiilor de independenţă ale Avocatului Poporului subliniate de 

jurisprudenţa Curţii Constituţionale şi prevăzute de standardele europene, 

Parlamentul a adoptat hotărârea de revocare a Avocatului Poporului cu încălcarea  
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Constituţiei, a standardelor de independenţă ale instituţiei, dar şi chiar a 

prevederilor art. 9 alin. (2) din Legea nr. 35/1997 privind organizarea şi 

funcţionarea instituţiei Avocatul Poporului, republicată, astfel cum au fost 

explicitate în jurisprudenţa Curţii Constituţionale, utilizând revocarea ca un 

mecanism de control discreţionar, politic, iar nu ca un control de legalitate în 

privinţa Avocatului Poporului”, se arată în sesizare. 

Semnatarii sesizării precizează că nu contestă dreptul Parlamentului de a evalua 

activitatea Avocatului Poporului, ci „tocmai constituţionalitatea acestei evaluări, în 

sensul că evaluarea realizată nu a fost una obiectivă, nu a respectat cadrul 

constituţional şi legal şi nu a fost bazată pe o demonstraţie a unor încălcări 

cumulative a Constituţiei şi a legilor”, potrivit Agerpres. 

„Din examinarea preambulului Hotărârii de revocare, observăm că nu există 

menţionată nicio prevedere clară nici din Constituţie şi nici din vreo lege care să fi 

fost încălcată de Avocatul Poporului. Singurele temeiuri de drept invocate ca fiind 

încălcate sunt cu caracter general, respectiv: art. 15 alin. (2) din Legea nr. 35/1997, 

republicată şi prevederile Protocolului opţional, adoptat la New York la 18 

decembrie 2002, la Convenţia împotriva torturii şi a altor pedepse ori tratamente cu 

cruzime, inumane sau degradante, adoptată la New York la 10 decembrie 1984, 

ratificat prin Legea nr. 109/200”, apreciază semnatarii sesizării. 

„În lipsa încălcării unei norme de drept prevăzute de lege, nu poate exista un 

temei juridic pentru aplicarea unei sancţiuni juridice, revocarea din funcţie” 

Parlamentul nu a îndeplinit cele două condiţii cumulative, nefiind realizată o 

evaluare obiectivă a activităţii Avocatului Poporului, cu motive de revocare clare, 

obiective menite să garanteze independenţa Avocatului Poporului şi nu a dovedit 

încălcarea Constituţiei şi a legilor ţării, consideră PSD. 

De asemenea, în document se mai arată că „răspunderea juridică a Avocatului 

Poporului, ca orice altă formă de răspundere juridică, nu poate interveni decât în 

ipoteza dovedirii existenţei unei fapte de încălcare a Constituţiei şi legilor 

ţării”. „Prin urmare, în lipsa încălcării unei norme de drept prevăzute de lege nu 

poate exista un temei juridic pentru aplicarea unei sancţiuni juridice, revocarea din 

funcţie”, se menţionează în sesizare. 
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Semnatarii au respins motivele pentru care Avocatul Poporului a fost revocat, 

menţionând, în privinţa faptului că acesta nu a transmis Parlamentului un raport 

special privind crimele de la Caracal, că procedura judiciară în acest caz nu a fost 

finalizată, iar legea nu instituie obligaţia Avocatului poporului de a întocmi 

rapoarte speciale şi recomandări, acestea fiind instrumente de lucru ale instituţiei. 

PSD s-a referit în sesizare şi la acuzaţia adusă Avocatului Poporului privind 

instituirea mecanismului naţional de prevenire a torturii cu privire la spitale 

COVID-19 şi centre de carantinare fără nicio finalitate concretă. 

„În situaţia în care mai multe spitale au devenit COVID-19, statutul pacienţilor 

fiind acela de internaţi obligatoriu, putând părăsi spitalul numai în condiţiile 

stabilite de către reprezentanţii instituţiilor abilitate, a devenit necesară 

monitorizarea acestora de către MNP, monitorizare care a vizat atât situaţia 

persoanelor internate, cât şi impactul asupra personalului al desemnării unităţii 

sanitare ca spital COVID-19”, se arată în sesizare. 

Procedura parlamentară prin care a fost revocat Avocatul Poporului, 

contestată de PSD 

Totodată, PSD contestă şi procedura parlamentară prin care a fost revocat Avocatul 

Poporului. 

„Din analiza procedurii desfăşurate în Parlamentul României, rezultă că 

propunerea de revocare din funcţie a Avocatului Poporului nu a fost făcută de către 

Birourile permanente ale celor două Camere ale Parlamentului, supunerea la vot a 

revocării fiind făcută numai pe baza raportului comun al Comisiilor juridice ale 

celor două Camere ale Parlamentului, lipsind actul legal de sesizare al 

Parlamentului, respectiv Hotărârea Birourilor Permanente ale celor două Camere 

ale Parlamentului. Practic, constatăm faptul că cele două Comisii reunite s-au 

substituit Birourilor Permanente Reunite şi au propus, fără a avea această 

competenţă, revocarea Avocatului Poporului către plenul reunit, după cum rezultă 

şi din Raportul întocmit în urma şedinţei celor două Comisii”, se menţionează în 

sesizare, adăugându-se faptul că parlamentarii trebuiau să-şi exprime votul prin 

buletine de vot şi nu prin intermediul votului deschis electronic. 
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Hotărârea Parlamentului nr. 36/2021 pentru revocarea Renatei Weber nu cuprinde 

nicio menţiune privind asigurarea interimatului instituţiei Avocatul Poporului, iar 

acest fapt denotă, în opinia PSD, că „Parlamentul nu a acţionat în privinţa 

raporturilor cu această instituţie, în spiritul colaborării loiale şi respectului reciproc 

între autorităţile publice”. 

Plenul Parlamentului a adoptat, miercuri, proiectul de hotărâre privind revocarea 

Renatei Weber de la conducerea instituţiei Avocatul Poporului. S-au înregistrat 

247 de voturi „pentru”, 32 '„împotrivă”, iar un parlamentar nu a votat. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Premierul Cîțu respinge reorganizarea administrativ-teritorială: ”Aș vrea 

să creăm motivația să se realizeze natural, să se unească natural comunele” 

Premierul Florin Cîțu a respins joi ideea unei reforme administrativ-teritoriale care 

să ducă la scăderea numărului de localități. El a spus că nu vrea o astfel de 

reorganizare prin lege, ci să se realizeze ”natural”. 

”Aș vrea să creăm motivația să se realizeze natural reorganizarea administrativ-

teritorailă, nu printr-o lege. Să creăm proiecte în jurul cărora aceste UAT-uri 

(unități administrativ-teritoriale – n.red.) să se unească. Dacă venim într-o zonă și 

finanțăm scoală, spital, să se unească natural. Este o opinie personală”, a spus Cîțu 

într-o conferință de presă la Alba Iulia. 

El a mai spus că în acest moment 1250 de localități din cele circa 3.2000 la nivel 

național au cheltuieli cu salariile mai mari decât veniturile totale. ”E adevărat, e o 

problemă de sustenabilitate a finanțelor. Multe UAT-uri chiar nu au venituri, nu au 

de unde să plătească”. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/renate-weber-a-fost-revocata-de-parlament-din-functia-de-avocat-al-poporului-1565895
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/renate-weber-a-fost-revocata-de-parlament-din-functia-de-avocat-al-poporului-1565895
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 Preşedintele Consiliului Fiscal anunță o încetinire a creşterii economice: 

'Noi avem sectoare care au probleme cu forţa de muncă' 

România are de făcut o consolidare bugetară fără să lovească refacerea economiei, 

iar aceasta ar fi o trăsătură ghid pentru construcţia politicii macroeconomice, a 

declarat, joi, preşedintele Consiliului Fiscal, Daniel Dăianu, arată Agerpres. 

În opinia sa, România ar putea depăşi anul acesta 7% la creşterea economică, însă 

a atras atenţia că este vorba despre un rebound şi nu despre o creştere sustenabilă. 

"Ieşirea din pandemie este posibilă în Europa, în Uniunea Europeană, vaccinarea 

însă trebuie să continue şi asta e valabil şi pentru România, deoarece avem o 

plafonare, pentru că vor mai fi valuri. Deci, important este să ai această imunizare 

colectivă realizată. Asistăm la un rebound economic foarte puternic. Nu trebuie să 

fie o curiozitate. Aici e şi efectul de bază. Ai căzut foarte mult în 2020, este firesc 

să ai acest rebound. Economia americană creşte - FED ieri vorbea chiar de 7% 

creştere în 2021, în UE cu peste 4%, iar în România eu cred - şi sunt date care 

sugerează - o creştere posibil chiar peste 7% în 2021, dar, încă o dată, avem un 

rebound, deci nu este o creştere sustenabilă peste 7% fără alte condiţii de 

îndeplinit", a spus Daniel Dăianu, la cea de-a XVII-a ediţie a evenimentului 

''Întâlnire cu presa economică''. 

Preşedintele Consiliului Fiscal a amintit că datoria publică în zona Europei a 

crescut foarte mult, peste ocean la fel, iar în România a urcat de la 35% din PIB, în 

2019, la 47,3% la finele lui 2020. 

"Deci, a avut loc o explozie a datoriilor publice, dar iar nu este o surpriză. Pentru 

ce s-au dat banii? Păi, când ai o cădere economică pe care o ai şi când în toată 

lumea au intervenit guvernele, cum să nu ai o creştere a deficitelor şi a datoriilor 

publice? Presiuni inflaţioniste tot mai mari pe fondul reboundului şi se văd şi în 

preţurile la produsele de bază. Nu sunt curiozităţi. Este firesc să se întâmple aşa, 

pentru că ai perturbaţii în lanţurile de aprovizionare şi o perioadă lungă de timp 

economiile au turat mult mai jos decât potenţialul. Fricţiunile în lanţurile de 

aprovizionare se vor simţi. Unele sunt fireşti, altele ţin şi de tensiuni geopolitice", a 

arătat el, adăugând că o trăsătură de subliniat este faptul că se repară relaţia dintre 

Uniunea Europeană şi Statele Unite. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/daniel-daianu_3119.html
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Potrivit economistului, începând din 2022, creşterea economică pe plan global va 

încetini, inclusiv în România, iar toate celelalte ţări membre ale UE vor începe să 

reducă drastic deficitele, de unde apare nevoia de corecţie macroeconomică la noi. 

În acest context, Daniel Dăianu a atras atenţia că în discursul public mulţi pun 

semnul egal între Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR) şi un program 

de austeritate, ceea ce, spune el, este nejust şi incorect. 

"Va avea loc o încetinire totuşi în 2022 a creşterii peste tot, inclusiv în România. În 

2022 ar fi o încetinire a creşterii economice. Nu ieşim din tablou în 2021 cu soldul 

bugetar, adică deficitul nostru este încă rezonabil, programat pe cash să fie în jur 

de 7%, însă, în 2022, celelalte ţări din Uniunea Europeană încep să reducă copios 

deficitele. De aici, nevoia pentru corecţie macroeconomică la noi, mai ales că în 

discuţiile publice foarte mulţi pun o relaţie de echivalenţă între PNRR şi program 

de austeritate - programul de corecţie macroeconomică - ceea ce este nejust. 

Eu zic că este o neînţelegere a situaţiei şi care nu face bine, mai ales că PNRR-urile 

naţionale, pentru că fiecare stat membru al UE are un plan de redresare şi 

rezilienţă, unele sunt mai mari în ceea ce priveşte finanţarea europeană, altele sunt 

mai mici, toate, toate au în vedere refacerea economiilor, creşterea robusteţii, nu au 

în vedere austeritatea. Dimpotrivă, se şi spune să nu se comită greşeala de după 

criza datoriilor suverane. Deci, aici trebuie să fim foarte atenţi. Ceea ce nu 

înseamnă că nu trebuie în România să avem o corecţie macroeconomică, făcută 

însă în mod gradual, astfel încât să nu împiedici redresarea economiei. Trebuie să 

faci cu cap această corecţie macroeconomică", a susţinut acesta. 

În ceea ce priveşte presiunile inflaţioniste, Dăianu consideră că este vorba de un 

fenomen temporar, iar în toamnă este probabil ca FED să anunţe o reducere 

considerabilă a achiziţiei de active financiare şi de obligaţiuni, cu consecinţe 

pentru pieţele financiare internaţionale. 

"Oricum, există multe incertitudini privind evoluţia inflaţiei, există şi probleme de 

măsurare, de aceea şi aceste discuţii: cât de reală este inflaţia aşa cum o măsurăm? 

Deci, sunt discuţii ample din acest punct de vedere şi în SUA şi în Europa. Nu mai 

vorbim de faptul că mişcarea preţurilor este resimţită în mod diferit de populaţie. 
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Oamenii nu au aceleaşi venituri şi au coşuri de consum diferite - şi de produse şi de 

servicii. Marea întrebarea este cât va dura acest fenomen. Nu ai cum să creezi 

inflaţie cu acest rebound, deci există şi o origine internă a inflaţiei, peste tot, dar şi 

la noi: rigidităţi în lanţuri pe care le avem şi în economia noastră - noi avem 

sectoare care au probleme cu forţa de muncă, de exemplu construcţiile şi nu numai. 

Şi aş mai spune ceva: în mod nefericit dereglementarea pe piaţa energiei. Planetele 

s-au aşezat în mod nefavorabil, nu mai vorbesc de o conduită nu cea mai potrivită 

din partea unora care furnizează energia cetăţenilor. Consiliul Concurenţei şi 

Ministerul Energiei este bine că sunt instituţii vocale, dar trebuie să fie şi mai 

vocale, pentru că nu este în regulă. O piaţa concurenţială nu înseamnă o piaţă 

nereglementată şi care să dezavantajeze consumatorii", a arătat economistul. 

În ceea ce priveşte economiile emergente, din care face parte România, acestea 

sunt ameninţate şi de o înăsprire a condiţiilor monetare. 

"Condiţiile monetare pe pieţe se pot înăspri înainte ca bănci centrale de pe piaţă să 

dea tonul, FED-ul... Deci, dacă cei care operează în pieţe anticipează mişcările, 

ratele cheie ale băncilor centrale, pieţele se mişcă. Oricum, au avantaj economiile 

emergente ale căror bănci centrale au aranjamente cu FED, cu BCE etc. România 

are aceste aranjamente. Şi mai are un avantaj: este în UE, iar existenţa planului 

european este un avantaj pentru România. 

Alte economii emergente, fără potenţă financiară cât de cât fac apel la FMI. 

Oricum, fundamentalele contează enorm. Deci, dacă ai deficite interne şi externe 

mari, greu finanţabile, ai o mare problemă şi de aceea este esenţială corecţia 

macroeconomică, şi nu neapărat că îţi spune Comisia Europeană, îţi spun agenţiile 

de rating sau îţi spune FMI. Bunul simţ economic, adică raţiunea, spune că nu poţi 

să persişti cu deficite foarte mari şi să crezi că le poţi finanţa indiferent de 

circumstanţe", este de părere Dăianu. 

El a arătat că, în privinţa dezechilibrelor externe, România iese din peisajul est 

european în raport cu Polonia, Ungaria sau Cehia, care au balanţe echilibrate, chiar 

surplusuri. 
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"Polonia are în acest an un surplus de cont curent substanţial, în timp ce la noi se 

adânceşte deficitul de cont curent - pe primele luni a crescut - şi explicaţia este că 

ai un rebound foarte puternic, în timp ce producţia nu se poate mişca tot atât de 

iute. Deci, ai acest decalaj între cerere şi mişcarea producţiei. România are de făcut 

consolidare bugetară fără să lovească refacerea economiei. Aceasta ar fi o trăsătură 

ghid pentru construcţia politicii macroeconomice", a subliniat preşedintele 

Consiliului Fiscal. 

Cât priveşte procedura de deficit excesiv, Daniel Dăianu a atras atenţia că acest 

principiu funcţionează în continuare, chiar în condiţiile în care regulile fiscale în 

UE au fost suspendate până în 2023. 

"Chiar dacă regulile în Uniune sunt în proces de reexaminare, ele rămân, operează 

iar din 2023. Va fi un proces gradual. Până în 2024 se ţinteşte un deficit bugetar 

care şi pe EFSA şi pe cash structural este în jur de 3% potrivit unor prognoze 

oficiale, deja este convenită această ţintă cu Comisia Europeană, este şi 

programarea oficială a Guvernului. Spun din nou că, în opinia mea, creşterea PIB 

va fi în acest an în jur de 7, posibil chiar peste în 2021. E un rebound puternic 

efectul de bază... Investiţiile publice vor ajuta, ele sunt prevăzute la 5,5% din PIB 

faţă de 5% în 2020. Ceea ce, iar, eu zic că este notabil, economia pare să fie mai 

rezilientă decât se credea. Se vede o efervescenţă antreprenorială, chiar dacă 

sectorul HoReCa a suferit foarte mult şi suferă încă. Există iar un aspect care 

adesea este subestimat în analize: că economia noastră este totuşi diversă. Noi nu 

avem trei sectoare, depindem de trei sectoare şi cu asta basta. Există multă 

industrie, aşa cum este ea, dar e multă. Ai zone în care ai şi excelenţă. Unele 

ramuri s-au descurcat în pandemie, adică au rezistat, altele chiar au luat avânt în 

pandemie şi e plin de firme care şi-au dezvoltat afacerea'', a explicat el. 

Daniel Dăianu a adăugat că bursa poate ajuta mai mult economia şi deja au loc 

listări. 

"Se fac listări de companii autohtone la bursă, ceea ce este de salutat. Din 2021 are 

loc o schimbare de filosofie bugetară", a adăugat Daniel Dăianu, care a avertizat că 

în cazul în care corecţia nu va fi graduală va fi lovită rău economia. 
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Piaţa Financiară organizează, în perioada 17-18 iunie 2021, la Predeal, tradiţionala 

întâlnire dintre jurnalişti şi reprezentanţi ai mediului financiar. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Florin Cîțu, declarații confuze despre OUG-ul care ar amâna majorarea 

alocațiilor pentru copii: Ordonanța ne asigură că alocațiile cresc cu 20% în 

2021. Pentru viitor, avem tot timpul anul acesta, să venim cu un plan în 

Coaliție 

Premierul Florin Cîțu s-a încurcat în declarații joi, la Alba Iulia, când a fost 

întrebat despre proiectul de Ordonanță de urgență care amână pentru 1 ianuarie 

2022 creșterea alocațiilor pentru copii ce ar fi trebuit să aibă loc la 1 iulie anul 

acesta. Întrebat dacă Executivul vrea să împingă dublarea alocațiilor pentru anul 

2023 în loc de luna iulie 2022 cum era calendarul inițial, Cîțu a spus "Nu. Această 

Ordonanță asigură că alocațiile cresc cu 20% în 2021. Pentru ceea ce se întâmplă în 

viitor, avem tot timpul anul acesta, împreună în Coaliție, să venim cu un plan care 

să arate o creștere anuală a alocațiilor." 

 "Legea inițială spunea că se vor dubla alocațiile. Dacă dvoastră luați exact 

creșterea celor 5 etape cu câte 20% veți vedea că se duc către dublare. Deci 

acest 20% este exact ceea ce am spus la început. Dar eu am spus că este doar 

un pas. Nu trebuie să ne oprim doar la a dubla, se pot tripla, pot crește de 

mai multe ori. Totul depinde de veniturile României. (..) Este bine ca aceste 

măsuri să fie legate de evoluția economiei, pentru că atunci când economia o 

duce bine vom avea resurse și pentru alocații și pentru pensii și pentru 

salarii. Altfel doar creșteri ad-hoc din pix putem să facem toți, dar ele nu 

sunt sustenabile. Deci este o creștere de 20% din calendarul inițial.", a 

declarat joi, la Alba iulia, premierul Florin Cîțu întrebat despre 

Ordonanța de urgență pregătită de Guvern care amână majorarea 

alocațiilor de stat pentru copii. 

Întrebat apoi dacă prin această Ordonanță de urgență Executivul vrea să 

împingă dublarea alocațiilor pentru anul 2023 în loc de luna iulie 2022 cum 

era calendarul inițial, Cîțu a negat, dar a făcut declarații confuze. 

https://www.facebook.com/guv.ro/videos/1372347093165224
https://www.facebook.com/guv.ro/videos/1372347093165224
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24865413-cat-vor-creste-alocatiile-pentru-copii-2022-varianta-oug-discutata-guvern.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24865413-cat-vor-creste-alocatiile-pentru-copii-2022-varianta-oug-discutata-guvern.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24865413-cat-vor-creste-alocatiile-pentru-copii-2022-varianta-oug-discutata-guvern.htm
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 "Nu, în acest moment această Ordonanță asigură ceea ce am spus de la 

începutul anului, că alocațiile cresc cu 20% în 2021. Pentru ceea ce se 

întâmplă în viitor, avem tot timpul anul acesta, împreună în Coaliție, să 

venim cu un plan care să arate o creștere anuală a alocațiilor. Vrem să legăm 

alocațiile de venituri, dacă se poate, într-o formulă în care toată lumea să 

beneficieze de creșterea economică. 

 Este o propunere a colegilor de la UDMR, să legăm (n.a alocația) de venitul 

personal, este interesantă, ne uităm la ea, putem să avem o formulă care 

leagă dinamica alocațiilor de dinamica creșterii economice - iarăși este o 

propunere. Pe aceste decizii le vom lua. Vreau să beneficiem cu toții de 

creșterea economică. În acest moment Ordonanța ne asigură că anul acesta 

alocațiile cresc cu 20%.", a declarat joi Florin Cîțu. 

Întrebat apoi dacă poate spune concret ce alocații se vor da în ianuarie 2022, 

premierul a spus că acest lucru nu este stabilit. 

 "Concret vă voi spune când vom avea legea bugetului pe anul 2022 și o 

decizie luată în Coaliție pentru următorii ani și atunci veți putea calcula și 

2022 si 2023 si 2024, bineînțeles pe anumite scenarii de creștere 

economică", a precizat premierul Florin Cîțu. 

De ce sunt confuze declarațiile premierului: Ce scrie în OUG-ul discutat 

miercuri în primă lectură de Guvern pe tema amânării majorării alocațiilor 

pentru copii 

Creșterea alocațiilor pentru copii care ar fi trebuit să aibă loc pe 1 iulie 2020, 

potrivit calendarului agreat de Guvernul Orban anul trecut, va fi amânată pentru 1 

ianuarie 2022. Mai exact, alocațiile ar crește de la 214 lei în prezent la 242 de lei 

pentru copiii cu vârste între 2 ani și 18 ani și de la 427 de lei în prezent la 486 de 

lei pentru copiii cu vârste de până la 2 ani sau copii cu handicap, potrivit unui 

proiect de OUG consultat de HotNews.ro. Acesta mai prevede și indexarea 

alocației cu rata medie anuală a inflației începând cu 1 ianuarie 2023. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24865413-cat-vor-creste-alocatiile-pentru-copii-2022-varianta-oug-discutata-guvern.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24865413-cat-vor-creste-alocatiile-pentru-copii-2022-varianta-oug-discutata-guvern.htm
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Însă, acest proiect de OUG contrazice un amendament aprobat marți în Comisia de 

Muncă din Camera Deputaților, la un proiect de lege pe aceeași temă, care 

prevede majorarea alocațiilor pentru copii doar cu rata inflației de la 1 ianuarie 

2022. 

 

Acest amendament a fost aprobat în ciuda faptului că reprezentanții puterii, 

inclusiv președintele Camerei Deputaților, au anunțat încă din luna mai, în mai 

multe rânduri, că va fi mutată majorarea de la 1 iulie 2021 la 1 ianuarie 2022, nu că 

renunță la această creștere. 

Practic, pe de o parte, în plenul Camerei Deputaților va fi promovată o lege care 

vizează o majorare de la 1 ianuarie doar cu rata inflației, iar pe de altă parte, 

Guvernul discută un proiect de OUG care prevede amânarea creșterii de la 1 iulie 

la 1 ianuarie. 

Ce prevede proiectul de OUG, discutat miercuri în primă lectură de Guvern: 

Cum vor crește alocațiile pentru copii 

Proiectul de Ordonanță de urgență, consultat de HotNews.ro, arată că 

Guvernul Cîțu vrea să facă o singură majorare a alocațiilor în anul 2022 și aceasta 

la nivelul la care ar fi trebuit să fie la 1 iulie 2021. 

 

Motivul? Majorarea alocației de stat pentru copii reglementată de Ordonanța de 

urgență a Guvernului nr. 123/2020 nu mai poate fi susținută în totalitate, luând 

în considerare impactul bugetar al măsurilor propuse și ținând cont de faptul că de 

la bugetul de stat au fost susținute o serie de cheltuieli necesare pentru combaterea 

răspândirii coronavirusului SARS-CoV-2, fapt pentru care resursele financiare sunt 

insuficiente. 

 

Un alt motiv este acela că din bugetul anului 2021 trebuie să fie acoperite 

cheltuielile pentru susținerea măsurilor de redresare economică și de protecție 

socială pentru combaterea efectelor răspândirii coronavirusului SARS-CoV-2. 

 

 

http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=18815&fbclid=IwAR1J33PcfLM2qLYgB6lOZyIHcFIyacLSAKtEqyv6-Jnjos4q8rNRBPMwL1Q
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Iată ce prevede proiectul de OUG: 

 

"Art. 3 - (1) Începând cu drepturile aferente lunii ianuarie 2022, alocația de stat 

pentru copii se stabilește în cuantum de: 

a) 486 lei pentru copiii cu vârsta de până la 2 ani sau până la 3 ani, în cazul 

copilului cu handicap; 

b) 243 lei pentru copiii cu vârsta cuprinsă între 2 ani și 18 ani, precum și pentru 

tinerii prevăzuți la art. 1. (3); 

c) 486 lei pentru copiii cu vârsta cuprinsă între 3 ani și 18 ani, în cazul copilului cu 

handicap. 

(2) Începând cu drepturile aferente lunii ianuarie 2023, cuantumul alocației de 

stat pentru copii se indexează anual, prin legile bugetare, cu rata medie anuală a 

inflației. Rata medie anuală a inflației este indicatorul definitiv cunoscut în anul 

curent pentru anul calendaristic anterior, comunicat de Institutul Național de 

Statistică. 

(3) Titular al dreptului la alocația de stat pentru copii este copilul. 

(4) Alocația de stat pentru copii prevăzută la alin (1) lit. a) se cumulează cu 

indemnizația lunară, stimulentul lunar sau stimulentul de inserție, prevăzute de 

Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 148/2005 privind susținerea familiei în 

vederea creșterii copilului, aprobată cu modificări și completări prin legea nr. 

7/2007, cu modificările și completările ulterioare, respectiv cu Ordonanța de 

urgență a Guvernului nr. 111/2010 privind concediul și indemnizația lunară pentru 

creșterea copiilor, aprobată cu modificări prin legea nr. 132/2011, cu modificările 

și completările ulterioare. 

(5) Dacă din calculul cuantumului alocației de stat pentru copii prevăzut la alin. (2) 

rezultă fracțiuni în bani, cuantumul se rotunjește la leu în favoarea beneficiarului. 

(6) În situația în care în urma indexării prevăzută la alin. (2) rezultă un cuantum 

mai mic decât cel acordat, atunci se menține cuantumul în plată." 

 

Reamintim că în septembrie 2020, Guvernul Orban a adoptat OUG 123/2020, ce 

prevedea o dublare a alocaţiilor de la acea dată, majorare care se face în cinci 

etape. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24602983-grafic-ministerul-finantelor-alocatiile-pentru-copii-cresc-cinci-etape.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24602983-grafic-ministerul-finantelor-alocatiile-pentru-copii-cresc-cinci-etape.htm
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Primele două, din august 2020 şi ianuarie 2021, au fost deja respectate, celelalte 

trei fiind prevăzute pentru: 

 iulie 2021, alocaţia urma să crească la 484 lei, pentru copiii cu vârsta de 

până la 2 ani şi pentru copiii cu handicap până la 18 ani, şi la 242 lei, pentru 

copiii cu vârste între 2 şi 18 ani, plus cei care au împlinit 18 ani (dacă merg 

la liceu sau la profesională, până termină cursurile); 

 ianuarie 2022 la 542 lei, pentru copiii cu vârsta de până la 2 ani şi pentru 

copiii cu handicap până la 18 ani, şi la 271 lei, pentru copiii cu vârste între 2 

şi 18 ani, plus cei care au împlinit 18 ani (dacă merg la liceu sau la 

profesională, până termină cursurile); 

 iulie 2022 - 600 lei, pentru copiii cu vârsta de până la 2 ani şi pentru copiii 

cu handicap până la 18 ani, şi la 300 lei, pentru copiii cu vârste între 2 şi 18 

ani, plus cei care au împlinit 18 ani (dacă merg la liceu sau la profesională, 

până termină cursurile). 

În prezent alocația este 214 lei pentru copiii cu vârsta cuprinsă între 2 ani şi 18 

ani, 427 lei pentru copiii cu vârsta de până la 2 ani și copii cu handicap. 

În Parlament se dezbate un proiect de lege pe același subiect: PSD acuză că 

emiterea unei OUG pentru anularea majorării alocațiilor de la 1 iulie 

contravine Constituției 

Separat de acest proiect de Ordonanță de urgență discutat miercuri în ședința de 

Guvern, în Parlament este aproape de a fi adoptat un proiect de lege pe același 

subiect. 

 

Comisia de Muncă din Camera Deputaților a decis marți, 15 iunie, ca 

alocațiile să nu se majoreze de la 1 iulie așa cum prevedea ordonanța dată de 

Guvernul Orban. Deputații PNL-USR-UDMR au anulat acordarea tranşelor din 

calendarul propus iniţial. Proiectul de aprobare a OUG123/2020 urmează să intre 

în plen la Camera Deputaților care este și forul decizional în acest caz. Majorarea 

alocațiilor se va face de la 1 ianuarie 2022 doar cu rata inflației, potrivit acestui 

proiect de lege. 

 

http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=18815&fbclid=IwAR1J33PcfLM2qLYgB6lOZyIHcFIyacLSAKtEqyv6-Jnjos4q8rNRBPMwL1Q
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=18815&fbclid=IwAR1J33PcfLM2qLYgB6lOZyIHcFIyacLSAKtEqyv6-Jnjos4q8rNRBPMwL1Q
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24861241-comisia-munca-camera-deputatilor-alocatiile-copiilor-majoreaza-1-iulie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24861241-comisia-munca-camera-deputatilor-alocatiile-copiilor-majoreaza-1-iulie.htm
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După ce a fost votat acest amendament, preşedintele Comisiei de muncă de la 

Camera Deputaţilor, Oana Ţoiu, a afirmat că la 1 ianuarie 2022 alocaţia pentru 

copii ar putea creşte cu puţin peste 10 lei. 

"Următoarea majorare a alocaţiilor o să fie în ianuarie 2022 cu rata de inflaţie de la 

acest moment. Vreau să clarific că niciuna dintre modificările realizate astăzi la 

comisie nu prevede micşorarea alocaţiilor, aşa cum a mai fost menţionat în parte 

din dezbaterile din comisie şi în spaţiul public. Niciuna dintre prevederile şi 

niciuna dintre propuneri nu se referea la micşorarea alocaţiilor. Ceea ce a fost 

astăzi adoptat în Comisia de muncă şi protecţie socială confirmă punctul de vedere 

al Guvernului României şi este ritmul de creştere al alocaţiilor. A fost modificat 

similar cu amendamentele adoptate în Senat, indexarea de la 20% care urma să 

aibă loc în iulie anul acesta cu indexarea cu rata inflaţiei de la 1 ianuarie 2022", a 

mai spus Ţoiu, după votarea amendamentului, potrivit Agerpres. 

În cele din urmă, decizia politică pare să fie totuși diferită: majorarea 

alocațiilor de la 1 ianuarie cu 20%, dacă proiectul de OUG va fi aprobat de 

Guvern. Rămâne de văzut, mai departe și forma finală a legii din Parlament. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Florin Citu anunta ca exista un plan pentru inchiderea treptata a minelor 

pana in 2030 

Prim-ministrul Florin Citu a declarat, joi, intr-o conferinta de presa sustinuta la 

Alba Iulia, ca exista un plan de inchidere treptata a minelor pana in anul 2030, care 

va fi prezentat transparent in momentul in care va fi adoptata ordonanta de urgenta 

pentru modificarea si completarea OUG nr. 69/2019. 

 

"Exista un plan de inchidere treptata a minelor pana in 2030 (...) Este o ordonanta 

de urgenta care a fost in prima lectura in sedinta de Guvern saptamana trecuta, va 

fi aprobata saptamana viitoare cu un plan de disponibilizari, cu compensari pentru 

persoanele respective. Am vorbit cu investitori din mai multe tari care se uita sa isi 

construiasca capacitati de productie in Romania, primele zone pe care le aratam 

sunt acestea, dar planul este pana in 2030. Va fi transparent prezentat in momentul 

in care se aproba ordonanta de urgenta", a declarat Florin Citu. 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/politica/ordonanta/
https://ziare.com/international/stiri-internationale/tanara-grecia-canta-la-harpa-cu-ochii-1685439
https://ziare.com/politica/florin-citu/
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Premierul a facut referire la proiectul de ordonanta de urgenta pentru modificarea 

si completarea OUG nr. 69/2019 pentru aplicarea unor masuri de protectie sociala 

acordate persoanelor disponibilizate prin concedieri colective efectuate in baza 

planurilor de disponibilizare din cadrul operatorilor economici pentru care s-a 

aprobat acordarea ajutoarelor de stat pentru facilitarea inchiderii minelor de 

carbune necompetitive in perioada 2019-2024. 

 

Potrivit proiectului, numarul estimat de persoane concediate este de 8.354, dintre 

care 4.063 de la Societatea Complexul Energetic Hunedoara SA (CEH), 264 de la 

Compania Nationala a Uraniului S.A. (CNU), 3.997 de la Societatea Complexul 

Energetic Oltenia S.A. (CEO), 30 de la Societatea Nationala de Inchideri de Mine 

Valea Jiului S.A. (SNIM). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Proiect al Ministerului Sănătății: Comitet naţional pentru prevenirea şi 

limitarea infecţiilor asociate asistenţei medicale 

Ministerul Sănătăţii a finalizat un proiect de hotărâre pentru înfiinţarea Comitetului 

naţional pentru prevenirea şi limitarea infecţiilor asociate asistenţei medicale, în 

cadrul căruia va fi aprobată o strategie pe această temă, informează instituţia într-

un mesaj publicat pe Facebook. 

În prezent, se lucrează la finalizarea normelor de aplicare a Legii nr. 3/2021 

privind prevenirea, diagnosticarea şi tratamentul infecţiilor asociate asistenţei 

medicale din unităţile medicale şi din centrele rezidenţiale pentru persoanele adulte 

aflate în dificultate din România. 

„Obiectivele principale vizează îmbunătăţirea substanţială a metodologiei de 

supraveghere şi raportare a infecţiilor nosocomiale, crearea de structuri în cadrul 

spitalelor pluri-disciplinare care să permită izolarea şi tratarea atât a infecţiei 

nosocomiale, cât şi a patologiei de bază în condiţii de siguranţă pentru ceilalţi 

pacienţi şi evitându-se răspândirea germenilor multi-rezistenţi la antibiotice în alte 

unităţi sanitare în urma transferului, precum şi reglementarea la nivel naţional a 

accesului restricţionat al aparţinătorilor la pacienţii cu infecţii cu gemeni multi-

rezistenţi”, afirmă aceeaşi sursă. 

https://ziare.com/politica/stiri-politice/spitale-asigura-teste-covid-la-internare-1685449
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Joi, ministrul Sănătăţii, Ioana Mihăilă, s-a întâlnit cu reprezentanţii comunităţii 

Declic, cu care a discutat despre măsurile pe care ministerul le implementează 

pentru limitarea infecţiilor intraspitaliceşti. 

La întâlnire au participat şi secretarul de stat Monica Althamer, directorul general 

al Direcţiei Generale Asistenţă Medicală, Medicină de Urgenţă şi Programe de 

Sănătate Publică din Ministerul Sănătăţii, Magdalena Ciobanu. 

Reprezentanţii Comunităţii Declic i-au înmânat ministrului Sănătăţii, Ioana 

Mihăilă, o petiţie semnată de aproape 20.000 de persoane, prin care se solicită 

implementarea unui mecanism de raportare zilnică a infecţiilor nosocomiale. 

Iniţiatorii petiţiei au organizat şi un protest în faţa Ministerului Sănătăţii. Două 

persoane, urcate pe picioroange, purtând halate albe imprimate cu bacterii, au ţinut 

sub ferestrele instituţiei un banner cu mesajul „Cât o mai lungiţi cu 

nosocomialele?”. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Facturile la curent și gaze naturale ar putea fi simplificate, la cererea 

Ministerului Energiei 

Facturile la energie electrică şi gaze naturale ar putea fi simplificate. Ministrul 

Energiei le cere furnizorilor să informeze mai clar consumatorii cu privire la unele 

costuri. În replică, reprezentanţii furnizorilor spun că modificările se pot face, însă 

doar în timp. 

În forma actuală a facturilor, prețul energiei este trecut alături de accize, certificate 

verzi și contribuții pentru cogenerare. 

Ministerul Energiei le cere furnizorilor o variantă mai simplă a facturilor, astfel 

încât clienții să afle mai ușor ce adaosuri comerciale sunt și când se modifică 

prețurile. 

Solicitarea vine după ce oficialul a acuzat că unii furnizori ar fi avut un 

comportament speculativ și astfel consumatorii ar fi plătit mai mult pentru energia 

electrică de la începutul anului. 
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Virgil Popescu, ministrul Energiei: În factura care vine de la furnizor să poată fi 

citită de către orice consumator prețul de achiziție și prețul de vânzare al 

produsului, al gazului natural și al energiei electrice fără alte taxe. Dacă nu vom 

face o modificare în legea energiei și vom pune obligativitatea ca facturile să 

conțină acest lucru. 

În replică, reprezentanții furnizorilor resping acuzațiile și pun scumpirile mai ales 

pe seama costurilor mai mari de producție. Spun că modificarea facturilor poate fi 

făcută în timp. 

Ion Lungu, președinte, Asociația Furnizorilor de Energie din România: Actualele 

forme de facturi sunt în principiu agreate și discutate și răspuns la solicitările 

Ministerului de Finanțe și Autorității Naționale de Reglementare în Energie. Într-

adevăr, sunt puțin mai complicate, dar aș opta mai degrabă pentru o educare a 

consumatorului, să știe să le citească, să le înțeleagă. Și sigur că și o simplificare 

n-ar fi imposibilă. 

Ministrul Energiei mai spune că și procedurile de schimbare a furnizorilor trebuie 

simplificate. 

Până în prezent, doar 35% dintre clienți au semnat un nou contract pentru a trece 

pe piața concurențială a gazelor naturale. 

Pe piața energiei electrice ponderea este aproape de 50%. 

Milioane de clienți care nu au încheiat încă un nou contract pentru a trece în piața 

concurențială riscă astfel să plătească mai mult din iulie. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 La mai bine de un an de la înființare, Autoritatea pentru Digitalizarea 

României nu a realizat un catalog al serviciilor publice, conform obligațiilor 

legale: Inițiativa abia a început și va dura câteva luni 

În era digitală și după o mulțime de bani aruncați pe strategii și grupuri de lucru 

înființate pentru realizarea unui inventar IT al statului, care ar fi trebuit să constate 

ce sisteme IT are administrația publică și ce servicii oferă către cetățeni,  
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Guvernul nu are nici acum o situație. Octavian Oprea, președintele Autorității 

pentru Digitalizarea României, a prezentat abia joi, 17 iunie, inițiativa de creare a 

unui catalog de servicii publice, deși această obligație legală este în sarcina 

autorității de mai bine de un an. Recent, Oprea a declarat că realizarea acestui 

catalog va dura câteva luni. 

 

Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR) a prezentat joi, 17 iunie, 

membrilor Comitetului pentru e-guvernare și debirocratizare inițiativa de 

realizare a Catalogului Național al Serviciilor Publice – măsură ce își propune 

inventarierea tuturor serviciilor publice furnizate de instituțiile și autoritățile 

publice centrale, în scopul creării unui instrument pentru monitorizarea progresului 

transformării digitale a administrației publice. 

 „Vom crea un catalog al tuturor serviciilor publice pe care statul român le 

oferă cetățenilor și organizațiilor. Este esențial să știm ce servicii sunt livrate 

de administrație și care dintre ele pot fi digitalizate. Până acum, dezvoltarea 

serviciilor publice electronice a fost una insulară, care a impiedicat 

interoperabilitatea și a blocat accesul la date. 

 Am demarat această iniţiativă în luna decembrie 2020 și contăm pe sprijinul 

colegilor din Comitetul de e-guvernare și debirocratizare pentru urgentarea 

obținerii de date în vederea completării catalogului serviciilor publice”, a 

declarat joi Octavian Oprea, președintele ADR. 

ADR are obligatia legală de a face un catalog cu servicii publice. Niciun 

rezultat însă la un an de la înființare 

Invitat în urmă cu 2 zile într-o conferință pe tema de digitalizare, Octavian Oprea 

declara că realizarea acestui catalog ar putea dura câteva luni. 

 "Joi (n.a 17 iunie) va avea loc prima întalnire operativă a Comitetului de e-

guvernare și debritocratizare, un comitet inițiat de ADR si SGG, și aș putea 

spune, prezidat de primul ministru. Avem clar o direcție pe care primul 

ministru a trasat-o și care se regăsește și în programul de guvernare - nu 

putem crește dpdv economic daca nu eliminăm birocrația. Primul obiectiv al 

acestui comitet este inventarierea tuturor serviciilor publice și a actelor 

normative care le reglementează.  

https://www.adr.gov.ro/presedintele-adr-octavian-oprea-a-participat-la-cea-de-a-doua-reuniune-a-comitetului-pentru-e-guvernare-si-reducerea-birocratiei/
https://www.adr.gov.ro/presedintele-adr-octavian-oprea-a-participat-la-cea-de-a-doua-reuniune-a-comitetului-pentru-e-guvernare-si-reducerea-birocratiei/
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Am convingerea ca în câteva luni vom avea o evidență clara a tuturor 

serviciilor publice și vom avea un punct de plecare atunci când vine vorba de 

a modifica legislația pentru a debirocratiza România.", a declarat marți 15 

iunie, Octavian Oprea, președintele ADR, într-o conferință pe 

digitalizare. 

HotNews.ro a solicitat un punct de vedere ADR în condițiile în care această 

autoritate are chiar obligația legală de a face acest catalog în legea de înființare -

 Hotărârea de Guvern 89 din 28 ianuarie 2020, care s-a publicat în Monitorul 

Oficial în luna februarie a anului trecut. 

 

La Art. 5 alineatul b) se precizează ce atribuții legale are ADR, una dintre 

acestea fiind Catalogul serviciilor publice: 

 "realizează, publică și actualizează anual, în colaborare cu Secretariatul 

General al Guvernului, Catalogul serviciilor publice, instrument pentru 

monitorizarea progresului transformării digitale a administrației publice și 

pentru informarea deciziilor strategice ale Guvernului României în materie 

de transformare digitală". 

HotNews.ro a cerut explicații ADR și în legătură cu alte proiecte vechi de ani 

de zile care vizau inventarierea IT a statului - hardware și aplicații, proiect 

demarat în 2015 de Guvernul Ponta, proiect coordonat de Radu Puchiu, 

secretar de stat la acea vreme la cabinetul premierului Victor Ponta. 

 

S-au tot dat bani pe diverse strategii și s-au tot creat grupuri și comitete care 

ar fi trebuit să realizeze o situație atât a sistemelor IT ale statului cât și a 

serviciilor publice electronice, fără rezultate vizibile. 

 Ce s-a întâmplat cu aceste proiecte? Ce s-a livrat în final? De ce nu 

avem acest inventar IT al statului? 

Autoritatea pentru Digitalizarea României nu a răspuns încă întrebărilor 

HotNews.ro, dar ceva răspunsuri am primit de la Radu Puchiu. 

 

https://www.facebook.com/financialintelligence.ro/videos/323923672591915
https://www.facebook.com/financialintelligence.ro/videos/323923672591915
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/223055
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-20474473-mai-intampla-inventarul-statului-prima-versiune-acestei-evidente-realiza-pana-20-octombrie-2015-radu-puchiu-secretar-stat-cancelaria-premierului-ponta-coordoneaza-grupul-lucru.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-20474473-mai-intampla-inventarul-statului-prima-versiune-acestei-evidente-realiza-pana-20-octombrie-2015-radu-puchiu-secretar-stat-cancelaria-premierului-ponta-coordoneaza-grupul-lucru.htm
http://scap.gov.ro/welcome/page/scap
http://scap.gov.ro/welcome/page/prezentare-cnciscap
http://scap.gov.ro/welcome/page/proiect
http://scap.gov.ro/welcome/page/proiect
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"Inventarierea IT începută pe când lucram la Guvern a vizat doar zona 

ministerelor. Ea a adus ceva lumină asupra nevoii de mentenanță (acesta era 

scopul final) dar a ridicat și multe alte întrebări. În orice caz, rezultatele acelui 

demers au fost folosite în alte proiecte ce au vizat zona de e-guvernare. Problema 

mare, am spus-o și atunci, o spun și acum, e că acest inventar ar trebui să fie o 

practică standard curentă a administrației, nu numai a ministerelor. Din păcate 

acest lucru nu se întâmplă încă. 

 

Comitetul de e-guvernare și debirocratizare anunțat se referă totuși la servicii 

publice și nu la sisteme IT. Comitete sau grupuri de lucru pe debirocratizare au 

existat (cele menționate sunt corecte, dar au fost și multe alte proiecte de la 

măsurarea costurilor administrative (SGG) până la standarde de cost (MDRAP)). 

Cu toate astea cineva care să aibă o viziune de ansamblu nu a existat la nivel 

instituțional. 

 

Inventarierea serviciilor este o obligație legală a ADR. Nu există încă realizat 

acel inventar al serviciilor publice (deși teoretic, conform altor obligații legale, 

trebuiau să fie în Punctul de contact Unic, gestionat de ADR). Nu vă pot răspunde 

eu de ce nu există.", a declarat pentru HotNews.ro Radu Puchiu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Cristian Popa, BNR: În această perioadă România importă inflaţie. Banca 

Națională estimează că în decembrie inflația va fi de 4,1%, dar alți economiști 

vorbesc de 4,4% sau chiar 4,5% 

”Pericolul inflaționist este real, iar în această perioadă România importă inflaţie. 

Preţurile internaţionale la mărfuri au crescut semnificativ însă trebuie să spun că 

facem ceea ce facem de obicei. Banca Naţională este la datorie. Suntem atenţi aşa 

cum ne ştiţi”, a afirmat, joi, Cristian Popa, membru în Consiliul de Administraţie al 

Băncii Naţionale a României (BNR) într-o videoconferinţă organizată de ziarul 

Bursa. Dealtfel, într-un raport publicat joi și destinat investitorilor, echipa de 

cercetare din BRD estimează că inflația va urca la 4,4% la finalul acestui an. 

Economiștii BCR sunt și mai pesimiști, mizând pe o creștere a prețurilor de 4,5%, 

peste cifra pe care o estimează Banca Națională, de 4,1% (pentru finalul anului). 
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”Ne așteptăm ca IPC să crească constant și să continue să se plaseze în mod 

constant peste limita superioară a intervalului țintit de BNR (2,5% ± 1 pp) în 

H2'21, ajungând la 4,1% la sfârșitul trimestrului III și la 4,4% la sfârșitul 

trimestrului 4, cu o medie anuală de 3,75%. În ceea ce privește factorii 

determinanți, IPC va continua să fie alimentat de componente exogene, mai precis 

de creșterile prețurilor la gazele naturale și de dinamica prețurilor volatile ale 

produselor alimentare, de creșterea prețurilor la materiile prime și de perturbările 

lanțurilor de aprovizionare”, se arată în raportul BRD citat. 

"Avem şi ştim că avem o răspundere mare în faţa cetăţenilor, aceea de a prezerva 

puterea de cumpărare a monedei naţionale. Avem mandatul de stabilitate a 

preţurilor. Cred însă că este prematur să spunem mai mult la acest moment, decât 

că stăm alături de mandatul nostru, că vom fi cerebrali, raţionali, ca şi până acum şi 

cred că am arătat că putem face asta", a declarat Cristian Popa, citat de Agerpres. 

 

Întrebat despre spaţiul de manevră al BNR, el a afirmat că instituţia a păstrat 

spaţiul de manevră, iar dacă ne uităm în zonă acesta este "decent". 

 

"Cred că suntem într-o poziţie bună. Atâta timp cât subiectul inflaţie a revenit pe 

tapetul discuţiilor publice, cred că noi suntem într-o poziţie bună şi cred că nu am 

exagerat anul trecut când ne-am limitat cu reducerile de dobândă", a menţionat 

Cristian Popa. 

De asemenea, el a declarat că recuperarea pierderii de PIB din 2020 va avea loc 

anul acesta. 

 

Întrebat cu privire la riscurile la adresa economiei din perioada următoare, el a 

menţionat riscul inflaţiei şi a spus că "nu trăim izolaţi", iar atunci când creşte preţul 

petrolului sau materiilor importăm aceste evoluţii. La nivelul sectorului bancar 

riscurile sunt relativ limitate, a precizat Popa. 

 

Rata anuală a inflaţiei a urcat la 3,8% în luna mai a acestui an, de la 3,2% în 

aprilie, în condiţiile în care mărfurile nealimentare s-au scumpit cu 5,70%, 

mărfurile alimentare cu 1,52%, iar serviciile cu 2,78%, potrivit datelor publicate de 

Institutul Naţional de Statistică (INS). 
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Conform Raportului trimestrial asupra inflaţiei publicat de Banca Naţională a 

României, rata anuală a inflaţiei IPC se va înscrie pe o traiectorie pronunţat 

ascendentă în lunile următoare şi va atinge nivelul de 4,1% în luna decembrie. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Curtea Constitutională: Legea Dării în plată este constituțională, mai puțin 

un articol. Daniel Zamfir, inițiatorul legii: Victorie uriașă pentru toți românii 

cu credite 

Curtea de Conturi a stabilit joi că Legea Dării în Plată este constituțională, cu 

excepția unui articol (art. 8, alin. 5), clarificând termenul de impreviziune. Decizia 

CCR a bucurat asociațiile de consumatori, dar și pe inițiatorul legii, Daniel Zamfir, 

care a și scris un mesaj pe Facebook: ”Astazi Curtea Constitutionala a validat noua 

Lege a darii in plata! A fost respinsa exceptia de neconstitutionalitate cu privire la 

modificarile aduse, cu exceptia actualizarii art. 8.alin(5). Pe intelesul tuturor, 

executatii siliti vor avea in continuare acces la lege daca indeplinesc pragurile de 

impreviziune stabilite de lege. Asadar, daca rata la banca a crescut cu mai mult de 

50% fata de momentul semnarii contractului sau cursul de schimb a crescut cu mai 

mult de 52,6% fata de data incheierii contractului, debitorul poate solicita 

reechilibrarea contractului, iar banca e obligata sa accepte”, scrie Zamfir. 

In aceste conditii, a mai adăugat parlamentarul, toti cei cu credite in CHF intra sub 

incidenta legii. ”Ii indemn pe toti cei care au contracte de credit, a caror rata a 

crescut cu mai mult de 50% sa notifice banca sa le reechilibreze contractele!”, mai 

precizează Daniel Zamfir. 

Tehnic, CCR a admis excepția de neconstituţionalitate şi a constatat că sunt 

neconstituționale dispoziţiile art.8 alin.(5) tezele a doua și a treia din Legea 

nr.77/2016 privind darea în plată a unor bunuri imobile în vederea stingerii 

obligaţiilor asumate prin credite. 

În argumentarea soluției de admitere a excepției de neconstituționalitate a 

dispozițiilor art.8 alin.(5) tezele a doua și a treia din Legea nr.77/2016, cu 

modificările și completările aduse prin Legea nr.52/2020,  
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Curtea a reținut că prezumarea absolută a impreviziunii în ipoteza în care debitorul 

a fost supus unei executări silite a imobilului ipotecat, dar este în continuare 

executat silit pentru datoria inițială și pentru accesoriile acesteia, neacoperite prin 

executarea silită a imobilului ipotecat, conservă elementele de neconstituționalitate 

reținute în Decizia nr.731/2019. În aceste condiții, Curtea a constatat că art.8 

alin.(5) tezele a doua și a treia din Legea nr.77/2016 nu respectă deciziile 

anterioare ale Curții Constituționale (Decizia nr.623/2016 și Decizia nr.731/2019), 

astfel că încalcă art.147 alin.(4) din Constituție. Totodată, s-a reținut și încălcarea 

art.1 alin.(5) și art.44 din Constituție, prin raportare la cele stabilite în Decizia 

nr.731/2019. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministerul Dezvoltarii anunta demararea unui program national de 

constructie de crese. Ce obligatie vor avea autoritatile locale 

Ministrul Dezvoltarii, Cseke Attila, a anuntat joi, 17 iunie, ca in aceasta vara va 

demara programul national de constructie de crese, prin care vor fi construite trei 

tipuri: cu 50 de locuri, cu 70 de locuri si 110 locuri. 

 

Autoritatile locale care depun proiecte trebuie sa asigure terenul si retelele 

edilitare, fara a fi nevoie de co-finantarea proiectelor, care va fi asigurata, in prima 

faza, din bugetul Ministerului. 

 

"Un program foarte important, pentru ca infrastructura ante-prescolara este o 

infrastructura lipsa in toate judetele tarii, in toate conglomeratiile urbane, e o lipsa 

acuta de infrastructura de crese. In martie am prezentat proiectul, nota conceptuala 

a fost prezentata public. Suntem in masura, saptamana viitoare, sa avem studiile de 

fezabilitate pe cele trei niveluri de crese - crese cu maxim 50 de locuri, cu maxim 

70 de locuri, crese cu 110 locuri - aceste proiecte tip se vor derula din bugetul 

Ministerului Dezvoltarii la inceput, CNI-ul va fi implementatorul acestui proiect. 
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Cum avem studiul de fezabilitate pe aceste proiecte tip, le vom aviza in Comitetul 

Tehnico-economic la CNI, respectiv in Ministerul Dezvoltarii si preconizam ca in 

aceasta vara sa aprobam primele investitii, care nu vor fi patru-cinci, ci vor fi zeci 

de investitii de constructie de crese in toata tara", a declarat Cseke Attila. 

Ministrul sustine ca le-a cerut primarilor sa depuna solicitari la Compania 

Nationala de Investitii acolo unde este nevoie de crese, el subliniind ca proiectele 

vor fi asigurate in prima faza din bugetul Ministerului Dezvoltarii, fara a fi 

necesara co-finantare din partea primariilor, de la bugetele locale.In schimb, 

administratiile locale trebuie sa puna la dispozitie terenurile si sa asigure retelele 

de utilitati pentru viitoarele constructii. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministerul Mediului anunță suplimentarea bugetului ”Rabla Plus” pentru 

persoanele fizice cu 20 de milioane de lei. Suma inițială a fost epuizată în două 

luni. 

”Bugetul alocat inițial pentru persoanele fizice în cadrul Programului Rabla Plus, 

de 200 milioane de lei, a fost epuizat integral în primele două luni de la lansare. 

pe fondul interesului cetățenilor față de autovehiculele electrice”, explică 

Administrația Fondului pentru Mediu într-un comunicat de presă. 

AFM reamintește că în cadrul Programului Rabla Plus se acordă două tipuri de de 

vouchere, de 45 de mii de lei pentru mașini electrice, respectiv de 20 de mii de lei 

pentru modele hibrid. Precizează că valoarea acestor tichete nu poate depăși 

jumătate din prețul autoturismului nou. 

Alături de Rabla Clasic, programul pentru mașini electrice a debutat pe 26 aprilie. 

Față de anul trecut, a fost introdusă interdicția de a vinde mașinile achiziționate. 

Într-o lună de zile, peste 2.200 de persoane s-au încris pentru cumpărarea uni 

vehicul cu sursă alternativă de combustibil. 

Separat, AFM a anunțat că vineri începe a treia etapă a programului ”Rabla pentru 

electrocasnice”, pentru care se oferă vouchere între 200 și 400 de lei celor care vor 

să își schimbe aspiratorul, aparatul de aer condiționat sau uscătorul de rufe. 

(Sursa: biziday.ro) 

https://ziare.com/politica/stiri-politice/psd-lupta-declinul-demografic-copii-romani-nascuti-strainatate-depasit-romania-1685379


CNSLR Fratia |  Revista Presei 18 iunie 2021 27 

 

 Ministerul Mediului pregătește modificarea legislației: urșii agresivi ar 

putea fi împușcați în 24 de ore 

Ministerul Mediului pregătește schimbarea legislației, astfel încât urșii agresivi 

atacă în zone locuite să poată fi împușcați în maximul 24 de ore  

Ministrul mediului Taczos Barna spune că deja în România nu se mai poate vorbi 

exclusiv despre o intervenție umană asupra habitatului urșilor pentru a explica 

incursiunile tot mai dese ale acestora în zonele locuite, ci despre o înmulțire 

excesivă a populației de urși. Tocmai de aceea, ministerul pe care îl conduce 

pregătește o modificare a legislației, astfel încât animalele agresive să poată fi 

împușcate în maximum 24 de ore. Ordonanța ar urma să fie aprobată în guvern în 

luna iulie. 

Întrebat de ce s-a ajuns la incursiuni tot mai dese ale urșilor în zone locuite și ce le 

lipsește acestor animale, ministrul a spus că nu crede că le lipsește nimic. „Sunt 

zone unde habitatul e neatins, unde oamenii nu au căutat soluții locale, nu au trecut 

la braconaj, otrăvire, nu au pus capcane sau laț și exact în zonele unde pădurea e 

neatinsă, chiar acolo se înmulțesc aceste atacuri. Cred că nimeni nu poate să 

demonstreze că într-un județ unde au fost o mie și ceva de cazuri de atacuri în 5 ani 

a crescut de 10 ori suprafața tăiată sau masa lemnoasă exploatată din păduri. Acest 

argument nu mai stă în picioare și vedem zi de zi că populația de urși crește 

natural, în cazul în care nu există intervenție umană. Vorbim despre o specie aflată 

în vârful lanțului trofic și care se simte foarte bine în pădurile României și vrând-

nevrând, crește ca populație  an de an”, a declarat la Digi24 ministrul mediului. El 

a adăugat că „fără dar și poate” ne confruntăm cu o creștere a populației de urși.  

Prezența urșilor: În 2021, de zece ori mai multe apeluri la 112 decât în 2016 

Zeci de apariții ale urşilor au fost semnalate în acest an în zone locuite de oameni. 

Urșii coboară în localități după hrană. Sate din județul Argeș se confruntă, de pildă, 

zilele acestea, cu un număr semnificativ de „vizite” ale urşilor, iar oamenii se plâng 

că autoritățile nu fac nimic ca să le protejeze gospodăriile. Ei spun că muncesc 

jumătate de an să crească porci pentru iarnă, însă vara animalele cad pradă urșilor. 
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În fața acestei situații, ministrul mediului, Tanczos Barna, spune că pregătește o 

modificare a legislației pentru ca autoritățile să poată interveni imediat atunci când 

un urs atacă în mod repetat. Ministrul Mediului a declarat joi la Digi24 că o 

ordonanță în acest sens ar urma să fie aprobată în guvern în luna iulie. 

„Cu siguranță nu este vorba despre o senzație. Trebuie să acceptăm realitatea și cea 

mai mare greșeală ar fi să negăm evidențele care arată că în ultimii cinci ani, 

numărul apelurilor la 112 din cauza urșilor a crescut de 10 ori. Față de 2016, anul 

2021 va fi probabil anul care va marca această creștere de zece ori. Nu vorbim 

despre o senzație, ci despre mii de anuimale ucise în 5 ani. Am făcut statistica 

pentru ultimii 5 ani, pentru că e perioada în care intervenția umană a fost redusă la 

minim și în care fenomenul a luat amploare”, a declarat Tanczos Barna la Digi24. 

Ce va presupune intervenția imediată în cazul urșilor 

„Am avut foarte multă dezinformare în ultima perioadă în legătură cu evidențele 

care erau în statisticile ministerului. Ce trebuie să facem în acest moment este 

modificarea legislației, astfel încât, în situația de forță majoră să se intervină în 

interesul omului, al protejării vieții umane”, a explicat Tanczos Barna.  

Astfel, va fi vorba despre aplicarea a două proceduri: una imediată și una de 

prevenție, însă ministrul a subliniat că în niciun caz nu va fi vorba despre 

vânătoare, ci doar de „extragere” a animalului, în anumite situații. 

În ceea ce privește procedura imediată, în maximum 24 de ore de la sesizarea unei 

astfel de probleme cu urșii, în câteva ore la locul respectiv se va deplasa o echipă 

formată de jandarmi și vânători care va interveni gradual, în funcție de situație: 

dacă e prima vizită a unui urs în localitate, se începe cu o alungare a animalului. 

Dacă se constată că se repetă vizitele, trebuie să se treacă la tranchilizare și 

relocare, iar dacă animalul devine periculos, atacă, e agresiv, atunci soluția va fi de 

„extragere” prin împușcare.  

Tanczos a explicat că intervenția umană permisă azi de lege este de doar de 

prevenție, și nu prevede intervenția imediată. 

„Ce s-a numit derogare, până acum, în interesul vieții umane și al bunurilor, 

înseamnă o procedură prin care, în cazul unei situații de forță majoră, se ajunge la 

intervenție abia după câteva luni.  
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E o procedură de demonstrare a pagubelor, prin care foarte multe instituții trebuie 

să semneze, să ștampileze, să dea aprobări”, a spus ministrul. 

Alte soluții pentru a ține urșii departe de zonele locuite 

El a arătat că cele două proceduri, de intervenție imediată și de prevenție, trebuie să 

existe în paralel. „Trebuie să avem o intervenție imediată, gen ISU, pompieri, 

pentru înlăturarea pericolului, și o intervenție de prevenție, prevăzută de lege, care 

poate fi de lungă durată. Cele două trebuie să meargă în paralel. Nu sunt suficiente 

aceste măsuri, pentru că măsurile prin care populația de urs trebuie ținută în pădure 

trebuie să vină în complementaritate, inclusiv din agricultură, să vină acele fâșii de 

culturi agricole tampon, de zone de liniște în pădure, măsuri de protejare a 

habitatului”, a detaliat ministrul.  

În prezent, proiectul de ordonanță pentru modificarea legislației este în dezbatere la 

direcțiile de specialitate din minister și cel mai probabil săptămâna viitoare o să 

ajungă la o formă finală, iar în ședința de guvern ar urma să intre în iulie.  

„Nu vorbim în niciun caz în acest moment de vânătoare, vorbim de intervenție 

preventivă, de eliminare a pericolului imediat”, a precizat ministrul. 

El a mai spus că între timp așteaptă și rezultatul unei licitații care ar trebui să ducă 

la estimarea populației de urși. 

De asemenea, este avut în vedere și un proiect cu fonduri europene prin care se vor 

crea zone de liniște și noi spații unde pot fi duse animalele după relocare sau pot fi 

finanțate inclusiv garduri electrice și alte măsuri complementare. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Adrian Gheorghe, șeful CNAS, susţine că reglementarea coplății va aduce 

transparenţă şi va stimula competiţia în sistemul medical 

Preşedintele Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate, Adrian Gheorghe, a 

declarat, joi, că este nevoie să fie reglementată coplata pentru a aduce „transparenţă 

şi predictibilitate” şi pentru a stimula inclusiv creşterea competiţiei în sistemul 

medical. 
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„Contribuţia personală este diferenţa dintre tariful decontat din Fondul naţional 

Unic al Asigurărilor Sociale de Sănătate şi tariful perceput de un furnizor privat 

pentru rezolvarea unui caz de spitalizare. (…) De ce este nevoie să se reglementeze 

acest subiect? Pentru a aduce transparenţă şi predictibilitate în modul în care sunt 

percepute aceste sume”, a afirmat Adrian Gheorghe, citat de Agerpres. 

El arătat că prin reglementări se intenţionează transparentizarea tarifelor pentru 

serviciile medicale astfel încât să fie foarte clar cât se poate deconta pentru 

rezolvarea unui caz din Fondul Naţional Unic al Asigurărilor Sociale de Sănătate şi 

cât percepe în plus furnizorul. 

„Şi în acest moment un asigurat se poate trata în sistemul privat şi i se poate 

deconta de către CNAS din fond. Contribuţia personală nu aduce o noutate în 

sensul introducerii acestei posibilităţi. Ea există. Diferenţa este că în acest moment 

un furnizor privat de servicii medicale nu poate percepe nicio sumă în plus faţă de 

acest tarif. Asta înseamnă că nu se întâmplă pe căi legale perceperea acestor sume 

deoarece trebuie să recunoaştem – şi spun asta foarte răspicat – tarifele suportate 

din fond sunt inferioare costurilor reale de furnizare a serviciilor. (…) Măsurile 

prevăzute pentru introducerea contribuţiei personale au rolul de a elimina această 

zonă gri şi de face transparent cât se poate deconta pentru rezolvarea unui caz din 

Fondul Naţional Unic al Asigurărilor Sociale de Sănătate şi cât percepe în plus 

furnizorul pentru rezolvarea cazului pe categorii de vârstă”, a spus președintele 

CNAS. 

Adrian Gheorghe a explicat că, în ceea ce priveşte contribuţia personală, sunt 

prevăzute trei măsuri „esenţiale” care urmează să fie aprobare foarte curând. 

„Care sunt aceste trei măsuri: consimţământul exprimat în scris de către asigurat 

sau reprezentantul legal al acestuia, în funcţie de caz, privind furnizarea serviciilor 

spitaliceşti medicale şi nemedicale de care urmează să beneficieze. Doi – devizul 

estimativ care i se va înmâna asiguratului înainte de furnizarea serviciului în care i 

se va detalia lista costurilor la care să se aştepte, iar acest deviz estimativ va fi 

valabil 5 zile lucrătoare. (…) Al treilea instrument este decontul eliberat la 

externare care va cuprinde din nou detaliat tariful suportat din fond precum şi pe 

categorii de costuri celelalte costuri suportate prin contribuţie personală în afara 

fondului.  
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(…) Această reglementare reprezintă încă un pas pentru a materializa principiul 

«banii urmează pacientul» şi din nou pentru a aduce mai multă transparenţă şi 

predictibilitate decât avem acum. (…) Considerăm că un astfel de proiect poate 

stimula inclusiv creşterea competiţiei cu beneficii pentru asigurat”, a explicat 

Adrian Gheorghe. 

Un proiect de ordonanță de urgență semnat de premierul Florin Cîțu reglementează 

coplata. 

Prevederile din proiectul de OUG: 

În situația în care asigurații optează să beneficieze de unele servicii medicale la 

furnizorii privați care încheie contracte cu casele de asigurări de sănătate, în 

regim de spitalizare continuă, ambulatoriu clinic de specialitate şi ambulatoriu 

paraclinic de specialitate, respectivii furnizori pot solicita acestor asigurați, pe 

baza consimțământului prealabil exprimat în scris, o contribuţie personală pentru 

a acoperi diferenţa dintre tariful practicat de furnizor pentru rezolvarea cazului 

sau, după caz, tarifele serviciilor medicale acordate şi tarifele corespondente 

suportate din bugetul Fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate, 

astfel cum va fi stabilită această diferență prin Contractul-cadru. 

Contribuţia personală pentru fiecare categorie de serviciu medical este afişată pe 

pagina de internet și la sediul furnizorilor privaţi de servicii medicale şi se plăteşte 

de către asiguraţi, în mod direct sau printr-o asigurare încheiată în baza unui 

contract cu o societate de asigurări. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 CCR: numirea conducerilor interimare ale TVR si Radioului Public, 

neconstitutionala SURSE 

Curtea Constitutionala a admis joi, 17 iunie, cu unanimitate de voturi, 

sesizarile PSD in privinta numirilor conducerilor interimare ale SRTv si SRR, 

potrivit unor surse juridice. 

 

Asadar, numirile facute de Parlament la Societatea Romana de Televiziune si la 

Societatea Romana de Radiodifuziune sunt neconstitutionale. 

https://ziare.com/psd/
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Pe ordinea de zi a sedintei CCR de joi au figurat urmatoarele sesizari: "- sesizarea 

de neconstitutionalitate a Hotararii Parlamentului Romaniei nr. 32/2021 privind 

numirea directorului general interimar al Societatii Romane de Radiodifuziune, 

sesizare formulata de Liderii Grupurilor parlamentare ale Partidului Social 

Democrat din Camera Deputatilor si Senat; - Sesizarea de neconstitutionalitate a 

Hotararii Parlamentului Romaniei nr. 31/2021 privind numirea directorului general 

interimar al Societatii Romane de Televiziune, sesizare formulata de Liderii 

Grupurilor parlamentare ale Partidului Social Democrat din Camera Deputatilor si 

Senat". 

 

Pe 18 mai, PSD a sesizat Curtea Constitutionala in legatura cu numirea directorilor 

generali interimari ai SRTv si SRR de catre Parlament. 

Camera Deputatilor si Senatul au votat, in plenul reunit din 11 mai, numirea 

Ramonei Saseanu in functia de director general interimar al Societatii Romane de 

Televiziune, pentru o perioada de sase luni, si a lui Liviu Popescu in pozitia de 

director general interimar al Societatii Romane de Radiodifuziune, tot pentru un 

interval de sase luni. 

 

In sesizarea transmisa CCR cu privire la Hotararea Parlamentului privind numirea 

directorului general interimar al SRTv, PSD sustinea ca "singura prevedere legala 

aplicabila situatiei din data de 11 mai 2021 ar fi fost incadrarea in art. 46 alin (7), 

intrucat au fost respinse de catre plenul reunit al Parlamentului rapoartele de 

activitate si de executie bugetara, fiind necesara, ulterior, declansarea procedurii de 

numire a unui nou Consiliu de Administratie a Societatii Romane de Televiziune, 

fara a avea posibilitatea conferita de textul legal de a numi un director general 

interimar de catre plenul reunit al Camerei Deputatilor si Senatului. Nimic nu a 

impiediccat majoritatea ca, in cadrul unui Birou permanent reunit, sa declanseze 

aceasta procedura, cu atat mai mult cu cat cvorumul de sedinta a fost indeplinit. In 

schimb, a fost numit un director general interimar prin interpretarea gresita a legii 

si incalcarea acesteia, intrucat niciunul din cele trei articole enuntate mai sus nu se 

poate aplica in speta de fata.  

 

https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/politica/stiri-politice/propunerile-coalitiei-pentru-sefia-tvr-si-a-radioului-public-1678256
https://ziare.com/politica/stiri-politice/propunerile-coalitiei-pentru-sefia-tvr-si-a-radioului-public-1678256
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Daca legiuitorul ar fi dorit sa mai introduca si alte situatii, care sa duca la numirea 

unui director general interimar de catre plenul reunit al Camerei Deputatilor si 

Senatului, atunci acestea trebuiau prevazute in mod expres in textul legii". 

 

Acelasi argument l-a oferit PSD si in sesizarea formulata la Curtea Constitutionala 

referitoare la Hotararea Parlamentului privind numirea directorului general 

interimar al Societatii Romane de Radiodifuziune. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 România, pe locul 3 la nivel european în privința violenței psihologice în 

școli. Min. Educației vrea mai mulți psihopedagogi pentru elevi și un grup 

anti bullying în fiecare instituție 

Mai mulți psihopedagogi pentru elevi și un grup anti bullying în fiecare școală. 

Aşa vrea Ministerul Educației să prevină și să rezolve cazurile de violenţă 

psihologică din școli. În acest moment, fiecare consilier școlar are în grijă 

aproximativ 1.200 de elevi, aproape de trei ori mai mult decât ar trebui pentru a 

obține rezultate. 

Sunt școli în țară unde astfel de ore de consiliere se țin cu regularitate. Pentru copii, 

aceste întâlniri sunt foarte importante. 

Astfel de ore ar trebui să fie organizate în toate clasele din țară. 

Încă de anul trecut, normele de aplicare a legii împotriva violenței psihologice 

obligă fiecare școală să înființeze un grup din care să facă parte consilierul școlii, 

profesori și reprezentanți ai elevilor și părinților. Legea e, însă, greu de aplicat. 

În toată țara lucrează doar 2.500 de consilieri școlari. Adică unul la fiecare 1.200 

de elevi. Pentru a fi eficient, un consilier ar trebui să aibă în grijă doar 500 de elevi 

și să stea în școală pe toată durata programului elevilor. 

Guvernul va lansa un program naţional de suport pentru copii. 

Cel mai recent studiu realizat de organizația Salvați Copiii arată că 220.000 de 

elevi de gimnaziu și liceu sunt loviţi în mod repetat de colegii lor, peste 300 de mii 

sunt umiliți în public, iar aproape 400 de mii sunt amenințați cu bătaia. 
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Cifrele situează România pe locul 3 la nivel european în privința violenței 

psihologice în școli. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Eurostat: România a înregistrat în aprilie cu 48% mai multe decese, din 

orice cauză, decât media ultimilor patru ani pentru aceeași lună. Nivelul este 

mai mult decât dublu față de media UE (21%). Cel mai mare avans, în 

Bulgaria (+76%). 

 

Potrivit datelor Eurostat, excesul de mortalitate în UE a început din nou să crească 

în martie (+10%) și aprilie 2021 (+21%), după ce în primele două luni ale anului 

2021 înregistrase o tendință de scădere (+17% în ianuarie și +5% în februarie), față 

de vârful atins în noiembrie 2020 (+40%). În primul val al pandemiei, nivelul 

maxim al excesului de mortalitate a fost atins în aprilie 2020 (+25%).  

Dintre țările UE, în aprilie, cele mai multe decese suplimentare au fost raportate de 

Bulgaria (+76,1%) și Polonia (+65,6%), în timp ce în Portugalia a înregistrat o 

scădere de -6,4% față de media lunii aprilie din ultimii patru ani, urmată de Suedia 

cu -5,1%. Germania, unde autoritățile au impus una dintre cele mai lungi perioade 

de carantină națională și printre cele mai stricte măsuri dintre țările UE, a 

înregistrat o creștere suplimentară a deceselor de +5,7%. 
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În România, minimul excesului de mortalitate a fost înregistrat în ianuarie 2020 (-

9%), după care a continuat să crească, ajungând la valoarea maximă în noiembrie 

2020 (+62,6%). În februarie 2021, rata scăzuse din nou la +5%, dar a urcat la 

+47,9% în aprilie, lună în care România a atins un nou vârf epidemic, cu peste 

1.500 de persoane internate în secțiile ATI Covid, alte câteva sute de persoane în 

UPU. Oficial, în aprilie 2021, Grupul de Comunicare Strategică a raportat 4.571 de 

decese provocate de coronavirus, reprezentând 59% din numărul total al deceselor 

înregistrate în România. 

(Sursa: EUROSTAT) 

 


